
 
 

 Zápis 
 

ze 17. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 18. 9. 2012. 
 

Přítomno dle prezenční listiny:  20 
 
Omluveni: RNDr. Sajdl, doc. Slavíček, Ing. Smolná 
 
Hosté: prof. Bělohlav, prof. Kratochvíl, Ing. Chválná, doc. Pospíšil 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil  
 
Program:  

1. Změna jednacího řádu Vědecké rady VŠCHT Praha 
2. Etický kodex VŠCHT Praha 
3. Různé 

a) Informace o stavu příprav projektu VTP Kralupy (prorektor Pospíšil) 
b) Informace o připravovaných rozvojových projektech (prorektor Pospíšil) 
c) Informace o vývoji Dejvice Center a informace o stavu rekonstrukce poslucháren 

BI a BII (Ing. Chválná) 
d) Informace o přípravě oslav 60. výročí VŠCHT  (prorektor Kratochvíl) 
e) Podnět ing. Moulise 
f) Harmonogram zasedání AS 

 
Zasedání senátu bylo zahájeno minutou ticha za zesnulou prof. Ing. Martinu Mackovou, CSc.  

Dále byli přivítání 2 noví členové. Dle platného Volebního a jednacího řádu AS VŠCHT 
nastoupil za prof. Ing. Martinu Mackovou, CSc. Ing. Jaromír Fiala, CSc.  Do studentské části 
AS nastoupil Ing. Tomáš Hrubý za Ing. Michala Vonku, který je dlouhodobě v zahraničí.    
Ing. Fiala bude zařazen do hospodářského výboru.  
 
Ad 1. 
Prorektor Kratochvíl informoval o změně v předloženém Jednacím řádu Vědecké rady 
VŠCHT Praha, kterou se článek 5 rozšiřuje o odst. 7. umožňující projednání „per rollam“. 
Ing. Březina navrhl doplnit text zmíněného odstavce o český ekvivalent výrazu „per rollam“, 
tato změna byla do textu zahrnuta. Senát Jednací řád Vědecké rady VŠCHT Praha s uvedenou 
změnou schválil. 
 
19 – 0 – 1 
 
Ad 2. 
Návrh Etického kodexu VŠCHT Praha byl rozeslán předem a připomínky předány pror. 
Bělohlavovi a Kratochvílovi. Pror. Bělohlav konstatoval, že kodex nemá právní platnost, 
jedná se o soubor dobrovolně uznaných etických zásad, jimiž by se měli řídit jak zaměstnanci, 
tak i studenti. Po obsáhlé diskusi bylo konstatováno, že text je třeba dopracovat, připomínky 
členů senátu budou zaslány pror. Hasalovi. 
 
Ad 3. 



a) Doc. Pospíšil informoval o přípravě projektu VTP Kralupy (příloha 1 tohoto zápisu) 
 

b) Doc. Pospíšil informoval o připravovaných rozvojových projektech v souvislosti s 
 Aktualizaci dlouhodobého záměru VŠCHT Praha na rok 2013 (viz příloha 2 tohoto 
zápisu).  

 
c) Ing. Chválná sdělila, že dokumenty týkající se Dejvice Center byly podrobeny právní 

analýze. Vzhledem k tomu, že během doby, která již uplynula od vzniku Dejvice 
Center, došlo ke změně řady právních předpisů, zvažuje vedení školy další kroky.    
Ing. Chválná dále informovala o provedených rekonstrukcích poslucháren BI a BII.  
Obě posluchárny jsou již v provozu, ale vzhledem k mnoha zjištěným závadám nebylo 
zaplaceno 8 mil. Kč z celkové částky 27,4 mil. Kč, které budou uvolněny až po 
odstranění závad. Velké posluchárny v budově A budou repasovány. 

 
d) Pror. Kratochvíl informoval, že 1. října 2012 od 15:00 hodin proběhne v Břevnovském 

klášteře slavnostní zasedání akademické obce k 60 výročí VŠCHT Praha. Na tomto 
zasedání budou uděleny doktoráty technických věd „honoris causa“ prof. Václavu 
Pačesovi a prof. Pavlu Hobzovi. Dále bude uděleno 12 medailí Emila Votočka. 
Náklady spojené s touto akcí budou uhrazeny ze sponzorských darů firem. 

 
Pror. Kratochvíl dále informoval, že škola přijala 800 vzorků alkoholu ke zjištění 
obsahu metanolu. Zkoušky byly do dnešního dne prováděny bezplatně. Zatím žádný z 
300 analyzovaných vzorků nebyl pozitivní. 

 
e) Prof. Valentová seznámila senát s návrhem usnesení Ing. Moulise o revizi vnitřních 

předpisů, vnitřních norem a vnitřních směrnic. AS se bude návrhem zabývat na příštím 
zasedání. 

f) Zasedání se v roce 2012 budou konat v třítýdenních intervalech, vždy týden po 
zasedání kolegia rektora a to 9. 10., 30. 10., 20. 11. a 11. 12. 2012. Kromě toho mohou 
být dle potřeby svolána mimořádná zasedání. 

       
 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                         Za správnost: O. Valentová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Příloha 1 
 
VTP Kralupy 
krátký souhrn událostí, které se udály a které jsou v nejbližší době v souvislosti s VTP 
Kralupy plánovány: 

1) Červenec 2012 – projekt VTP Kralupy schválen k financování, škola vyzvána 
k podpisu podmínek. Rozpočet: stavební část 200 MKč + vybavení včetně přístrojů 80 
MKč, spoluúčast školy 25%, udržitelnost 10 let. 

2) Srpen 2012 – CZECHINVEST souhlasí s posunutím podpisu podmínek z důvodu 
termínu získání stavebního povolení (předběžně do 31.12.2012), původní termín byl 
31.8. 

3) Srpen 2012 – proběhlo jednání na MěÚ v Kralupech za účasti starosty, místostarostů a 
vedení stavebního úřadu – projednán harmonogram kroků pro získání stavebního 
povolení. 

4) Září 2012 – ve spolupráci s advokátní kanceláří Zuska-Holec (kancelář vysoutěžena 
v rámci VŘ za částku 500 tis. Kč – uznatelný náklad) připravována dokumentace pro 
VŘ na zhotovení dokumentace pro stavební povolení, pro provedení stavby, tendrovou 
dokumentaci, inženýring a autorský dozor – přepokládaný datum vypsání 26.9., rozsah 
zakázky 4,0–4,5 MKč. 

5) Začátek října 2012 – proběhne jednání se starostou Kralup ohledně doladění podmínek 
nákupu pozemku a nemovitosti pro VTP – cena 19 MKč – nezbytné z hlediska 
stavebního povolení. v návaznosti na prodej nemovitostí bude vedeno jednání s MěÚ 
v Kralupech o vkladu částky utržené za nákup do nadačního fondu VTP Kralupy, aby 
se tak snížilo zatížení VŠCHT Praha. 

6) Říjen 2012 – příprava výběrového řízení na administrátora projektu a jeho vypsání, 
rozsah zakázky 0,9–1,0 MKč. 

7) Říjen 2012 – příprava dokumentace pro VŘ na zhotovitele stavby, vypsání 1. kola, tj. 
kvalifikačního kola (pro redukci počtu uchazečů). 

8) Podzim – zima 2012/2013 - kampaň schůzek potenciálních řešitelů a potenciálních 
zájemců z praxe – harmonogram bude včas oznámen a konzultován s fakultami 

 
 
24.9.2012 
Pospíšil 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Příloha 2 
 
Aktualizace dlouhodobého záměru 2013 (ADZ_2013) 
1) Vypracování dokumentu v návaznosti na Dlouhodobý záměr VŠCHT 2001-2015 se 

zohledněním představ MŠMT pro r. 2013 – materiál bude předložen na jednání KR 2.10. a 
následně na AS 9.10. 

2) Ústřední myšlenka celé aktualizace by měla být: „VŠCHT Praha se chce etablovat jako 
spolehlivá výzkumná univerzita s podporou kvalitního základního a aplikovaného 
výzkumu a širokou mezinárodní spoluprací“ 

3) Finální text ADZ 2013 by AS schvaloval na svém zasedání 30.10., text bude tematicky 
strukturovaný, délka nepřesáhne 10 stran formátu A4. 

 
Institucionální rozvojový plán pro r. 2013 (IRP 2013) 
Vedení školy navrhuje, aby IRP 2013 byl obsahově zaměřen především na: 
„komplexní podporu, rozvoj a optimalizaci školního webu a všech základních 
informačních systémů (studentského, manažerského,  finančního a personálního), jako 
důležitého předpokladu fungování moderní vysoké školy“. 
V rámci IRP 2013, na který VŠCHT získá 14,4 MKč, by bylo vhodné řešit následující 
aktivity: 
1) vytvoření zcela nových webových stránek školy (moderní platforma s dobrou organizací a 

uživatelsky příjemnou editovatelností)  (CIS - Ing. Dibuszová) 
2) rozšíření SIS o moduly: modul pro tisk výpisu studia pro studenty programu Erasmus, 

pomocný modul na sestavování komisí na státní závěrečné zkoušky apod., modul pro 
administraci průběhu státních zkoušek, pomocný modul pro nahrávání dokumentů 
k předmětům, modul pro přenášení studijních informací směrem ke studentům 
(elektronická nástěnka), modul pro usnadnění vytváření dokumentů pro (re)akreditace, 
modul pro detailnější rozpis a organizaci výuky (vhodné pro účely akreditace a ECTS 
labelu), modul pro integraci s autentifikačním prostředím VŠCHT (infrastrukturní 
záležitost, integrace se Single Sign On systémem VŠCHT, shibboleth, EDU ID), modul 
studijní dashboard (nová komponenta, která má umožnit studentům snadný vhled do 
studijních povinností a připravit jim personalizované informace)  (CIS - Ing. Dibuszová) 

3) repozitář závěrečných prací a publikační činnosti pracovníků školy (projekt je již 
připraven, využití platformy DSpace, možná spolupráce s VC ČVUT, nutno vyřešit 
zálohování, propojení se SIS) (CIS - Ing. Dibuszová) 

4) vytvoření celoškolní e-learningové platformy s podporou výuky chemie (pořízení serveru 
pro provoz e-learningu a podpůrných výukových materiálů ESO, ECHO, OCH, vyřešení 
zálohování) (CIS - Ing. Dibuszová) 

5) systém evidence tvůrčích, pedagogických a ostatních aktivit akademických pracovníků 
(nástroj vnitřní evaluace ústavů a fakult, podpůrný nástroj pro management fakult a školy, 
aplikace MIS)  (prorektoři + kvestorka + Ing. Sýsová) 

6) nový koncept informačního systému / distribuce informací pro studenty a pracovníky školy 
(evaluace konceptu elektronických nástěnek, zajištění aktuálnosti informací na webu, 
nástěnkách a ostatních propagačních plochách školy, pořízení informačních monitorů) (CIS 
+ odd. komunikace) 

7) rozvoj systémů pro elektronické informační zdroje EIZ (technická infrastruktura pro 
usnadnění přístupů k široké paletě EIZ, které nabízí NTK i z prostředí mimo vlastní 



knihovnu, zakoupení serveru, licence a úpravy systémů pro vyhledávání v EIZ – SFX, 
centrální vyhledávač)  (CIS + VC VŠCHT) 

8) propagace studia chemie pro pražské SŠ (podpora SOČ, možnost práce SŠ studentů na 
VŠCHT, vyhledávání a podpora studentů se zájmem o studium na VŠCHT) (Dr. 
Holzhauser +odd. komunikace) 

9) podpora talentovaných zahraničních studentů (systém motivačních stipendií pro studenty 
s nejlepšími výsledky, zaměření na DSP studenty)  (prof. Hasal + kvestorka)) 

10) rozšíření manažerských nadstaveb nad IS (MIS, FIS, Odyssea)  (kvestorka + VC VŠCHT) 
11) vytvoření systémových podmínek pro studium zahraničních studentů samoplátců 

(komunikace s děkanáty, cizojazyčné formuláře, ENG rozhraní v rámci SIS)  (prof. Hasal 
+ prof. Bělohlav + CIS) 

12) vytvoření systému pro zpřehlednění školní „legislativy“ a vytvoření uživatelsky 
přátelského webového rozhraní pro její prezentaci, udržování, upgrade apod. (kvestorka + 
doc. Pospíšil + CIS) 

13) PoHoDa – podpora studentů DSP a post-doků, zlepšení systému podpory uchazečů o 
studium DSP, studentů DSP a post-doktorandů (informační bloky pro uchazeče o studium 
v CZ a ENG jazyce, elektronický systém pro přihlašování do DSP, balík formulářů pro 
DSP studium v CZ a ENG jazyce, el. aplikace  pro evidenci výsledků a hodnocení studentů 
DSP v rámci SIS, zavedení zcela nového systému administrace studia DSP v Double-
degree programech, vylepšení aplikace GaP o modul zahraničních grantů pro podporu 
post-doc., zejména jejich zahraniční spolupráce) (odd. VaV + CIS) 

Jedná se o prvotní souhrn možných námětů pro IRP 2013, které lze doplňovat, rozšiřovat, 
zužovat, modifikovat – měl by však vždy být respektován požadavek „podpory informačních 
systémů“. Finální upřesnění IRP 2013 by mělo být k dispozici na jednání AS 9.10.,   konečné 
schválení pak na jednání AS 30.10 
 
Centralizované rozvojové projekty pro r. 2013 (CRP 2013) 
Pro rok 2013 jsou zatím v návrhu následující CRP 2013: 
v kategorii  1 -Program na podporu vzájemné spolupráce VŠ, by měly být ze strany 
partnerských VŠ předběžně schváleny tyto návrhy s účastí VŠCHT (lze participovat v max. 3 
projektech): 

1. Rozšíření výukových možností a koordinace výuky v oblasti technologie a 
nanotechnologie (prof. Švorčík) 

2. Koordinovaný rozvoj informačních systémů vysokých škol (doc. Böhm) 
3. Vytvoření podmínek pro komplexní výuku magisterských a doktorských studentů se 

zaměřením na kovové materiály (doc. P. Novák) 
(pozn.: v kategorii 1 se očekává alokace celkem pouze cca 70-80 MKč, přičemž max. výše 
jednoho projektu nesmí překročit 25MKč, tzn. v rámci celé ČR vyjde 3 – 5 projektů, podáno 
bude minimálně 30 projektů) 
v kategorii 2- Program na podporu vzájemné spolupráce tuzemských a zahraničních VŠ, 
máme možnost podat pouze jeden návrh projektu za celou VŠCHT: 

1.  Podpora rozvoje mladých vědeckých pracovníků VŠCHT Praha prostřednictvím déle-
dobých mobilit a společných studijních programů (Ing. Opatová, prof. Hasal) 

(pozn.: v kategorii 2 max. výše projektu činí 5 MKč, projektů asi bude podáno celkem max. 26 
za celou ČR, alokováno na tuto kategorii asi může být cca 20MKč) 
 
v kategorii 3 - Program pro vyrovnávání příležitostí pro VŠ se sídlem na území hl. m. 
Prahy, lze podat celkem 5 projektů, z toho max. 3 samostatně a ostatní jako společné. 
Z důvodu zvýšení pravděpodobnosti má cenu podávat především společné projekty: 



1. zatím lze počítat s jedním projektem VŠCHT – ČVUT v max. výši 10MKč, který by 
mohl integrovat autařinu (prof. Šebor, prof. Vojtěch), jadernou energetiku (prof. 
Janda, prof. Vojtěch), stavební chemii a životní prostředí (prof. Helebrant, doc. Vl. 
Kočí), spektrální záležitosti (prof. Urban), vláknovou optiku (doc. Vrňata) a výuku 
strojního inženýrství (doc. Jahoda) -  nabízí se tedy celkem 6 dílčích problematik, na 
jeden projekt až moc!!! Je vyjednáváno s ČVUT o možnosti rozdělit projekt do dvou 
samostatných!!!! 

2. zatím lze počítat s jedním projektem VŠCHT– ČZU, který by zahrnoval spolupráci ve 
výuce forenzní analýzy (prof. Urban), ve výuce analytiky biologicky aktivních látek 
(hormonů) a jejich odstraňování z životního prostředí (prof. Hajšlová, prof. Jeníček) a 
konečně „Poradenské centrum komercionalizace výsledků výzkumu" (prof. 
Kratochvíl, doc. Grosová) 

3. máme předběžně schválený společný projekt s MFF UK, ze strany rektorátu UK 
„Rozšíření a zkvalitnění výuky na pražských VŠ v oblasti nanostrukturovaných 
materiálů a povrchového inženýrství“ (Ing. Sofer), ale naráží to na problém, že UK má 
již naplněnou kvótu pražských projektů jinými projekty. Probíhají jednání s UK 

4. FPBT přišla s vlastním návrhem tématiky hodnocení, vyhledáváni a charakterizace 
biologicky aktivních látek „Omics  technologie: nový nástroj charakterizace 
biologicky aktivních látek“ (prof. Hajšlová) – návrh bez účasti jiné pražské VŠ, pouze 
samotná VŠCHT.  

(pozn.: v kategorii 3 max. výše projektu může činit 10 MKč, odhaduji, že projektů za celou 
Prahu bude podáno cca 30, alokováno na tuto kategorii asi může být cca 80-100 MKč, vyjde 
cca 10 projektů) 
 
Návrhy CRP 2013 projektů budou zpracovávány do poslední chvíle, situace není vůbec 
jednoduchá, budou předloženy k projednání na AS 30.10. se snahou dodržet 7 denní předstih. 
 
24.9.2012 
Milan Pospíšil 
 


